
 

VAN DE VOORZITTER____________________________ 
 
Beste leden van de Vredekerk, 
Middels deze speciale edi,e van de digitale nieuwsbrief wil ik jullie op de hoogte brengen 
van de rich,ng die we als kerkenraad voor ogen hebben met betrekking tot de invulling van 
de predikantsplaats binnen onze gemeente. Dat is een ander scenario dan tot nu toe het plan 
was. Om dit toe te lichten zullen we een gemeentebijeenkomst gaan beleggen waarin we ook 
tot besluitvorming willen komen. Nu eerst de situa,eschets. 
 
Context 
Zoals bekend zijn wij na het vertrek van  
ds. Renske Zandstra in januari 2023 in zee 
gegaan met ds. Fride Bonda als ambulant 
predikant. Dit ter overbrugging naar het 
kunnen beroepen van een vaste nieuwe 
predikant. Het jaar 2023 hebben we 
gebruikt om goed met elkaar na te denken 
over wat we belangrijk vinden als 
gemeente en welk profiel predikant bij ons 
past. Parallel daaraan hebben we vanuit 

onze financiële meerjarenplanning met 
het verantwoordelijke college van de PKN 
gesproken. Daaruit hebben we 
toestemming gekregen om voor de duur 
van 5 jaar een 33% predikantsplaats in te 
vullen. Dus geen predikant voor 
onbepaalde ,jd. Inmiddels is ook een 
beroepingscommissie ingesteld die het 
beroepingsproces al ter hand heeN 
genomen.

 
Evalua4egesprek met ds. Fride Bonda.
In een evalua,egesprek met ds. Fride 
Bonda kwamen heel posi,eve conclusies 
naar voren. Ten eerste voelde Fride zich 
heel erg welkom en verbonden met onze 
gemeente. Ze krijgt veel energie van de 
vele gesprekken en ontmoe,ngen die zij 
inmiddels heeN gehad, en van de nieuwe 
ini,a,even die hebben plaatsgevonden. 
Ten tweede heeN de kerkenraad namens 
de Vredekerk aangegeven dat we heel blij 
zijn met de manier waarop Fride haar 
ambulante predikantschap invult en met 
de wijze waarop ze verbinding legt met de 
gemeente(leden). Veel posi,eve energie 
met een frisse blik. Logischerwijs kwam de 
vraag op tafel of Fride zelf interesse had 

om te worden beroepen door de 
Vredekerk voor de termijn van 5 jaar. Er 
zijn echter persoonlijke redenen waarom 
Fride zich niet voor deze termijn wil 
vastleggen. Ze wil wel heel graag langer 
met ons verbonden blijven. In ieder geval 
tot de zomer van 2025 om daarna per jaar 
te situa,e te bekijken op grond van de 
actuele (persoonlijke) situa,e. De 
samenwerking kan dan in goed overleg 
eindigen of met een jaar worden verlengd. 
We spraken af deze inzichten te gaan 
bespreken met de kerkenraad met de 
vraag of we dit scenario een kans willen 
geven. 

 
 
 
 



Bespreking in de kerkenraad van 17 januari
In de kerkenraad hebben we gesproken of 
we de op,e om langer met ds. Fride 
Bonda verder te gaan de voorkeur wilden 
geven boven het formele 
beroepingsproces, waaruit hopelijk een 
nieuwe predikant voor de termijn van 5 
jaar beroepen kan worden. Fride heeN 
haar beweegredenen nader aan de 
kerkenraad toegelicht. Vervolgens heeN de 
kerkenraad zich unaniem uitgesproken het 
liefst verder te willen gaan met Fride. 

Belangrijkste rode draad in de 
argumenta,e is het gevoel dat we met 
Fride in een posi,ef veranderproces ziWen. 
Het zou jammer zijn om daar niet 
gezamenlijk mee verder te gaan of 
misschien zelfs te stagneren. Besloten 
werd nader te gaan onderzoeken of we dit 
scenario werkend kunnen maken met 
elkaar. Daartoe zijn verschillende 
vervolgstappen uitgevoerd en is er 
inmiddels helderheid. 

 
Vervolgstappen na de kerkenraad
Na de kerkenraad zijn we als eerste in 
gesprek gegaan met de leden van de 
beroepingscommissie. We hebben hen 
helemaal bijgepraat en ook gevraagd hoe 
zij hier als lid van de beroepingscommissie 
tegenover stonden. Ook de leden van de 
beroepingscommissie waren unaniem in 
de ondersteuning van de keuze van de 
kerkenraad om het liefst verder te gaan 
met ds. Fride Bonda. Vervolgens heb ik 

een gesprek gehad met TrineWe 
Verhoeven. TrineWe is onze 
classispredikant. Met TrineWe uitvoerig 
gesproken over welke mogelijkheden er 
zijn om een langere samenwerking met 
Fride mogelijk te maken. En gelukkig zijn 
deze mogelijkheden er. TrineWe zal ons 
daarin ook steunen en helpen waar dat 
gevraagd is. Een heel fijn gesprek met een 
mooie uitkomst. 

 
Welke mogelijkheden zijn er?
Het werken als ambulant predikant zoals 
Fride dat nu bij ons uitvoert is normaliter 
voor een maximale duur van 2 jaar. Het is 
mogelijk om hier nog éénmaal een 
verbintenis voor 2 jaar aan vast te knopen. 
Dan hebben we het dus in totaal over een 
periode van maximaal 4 jaar, in onze 
situa,e tot februari 2027. Echter, om te 
mogen verlengen met 2 jaar moet er wel 
sprake zijn van bijzondere 
omstandigheden en moet er toestemming 
voor worden gegeven door het breed 
moderamen van de classis. Deze 

bijzondere omstandigheden zijn op ons als 
Vredekerk van toepassing. Ten eerste 
omdat we een predikant niet voor 
onbepaalde ,jd mogen beroepen gezien 
onze financiële meerjarenramingen, maar 
voor een bepaalde ,jd van 5 jaar. Ten 
tweede omdat we niet meer dan één 
derde predikantsplaats kunnen aanbieden 
om dezelfde reden. Zoals al aangegeven 
zal TrineWe Verhoeven als classispredikant 
hier posi,ef in adviseren naar het breed 
moderamen van de classis. Deze steun is 
erg posi,ef en belangrijk. 

 
Welke vraag ligt nu vanuit de kerkenraad concreet voor aan de gemeente?
Willen we het voorgenomen 
beroepingsproces nu stopzeWen om een 
aangepaste construc,e met ds. Fride 
Bonda aan te gaan voor een maximale 
periode van 4 jaar? Wel met een jaarlijks 
mogelijke wederzijdse opzegging.  

Daarbij hebben we met Fride afgesproken 
dat we iedere 6 weken met elkaar een 
open gesprek zullen hebben om ,jdig 
inzicht te hebben in de (on)mogelijkheden 
van verlenging. Dit om niet op een te laat 
moment verrast te worden. 



Gemeentebijeenkomst op zondag 3 maart na de dienst
We willen in aanwezigheid van ds. Fride 
Bonda hier na de dienst van 3 maart in de 
ontmoe,ngsruimte een nadere toelich,ng 
op geven. Uiteraard is er dan ook de 
gelegenheid tot het stellen van vragen en 
het geven van uw eigen mening in deze. 
We zullen na het interac,eve deel alle 
daartoe bevoegde gemeenteleden vragen 

om anoniem de keuze op papier kenbaar 
te maken. Deze zullen worden opgehaald 
en geteld. Bij 2/3 meerderheid van de 
stemmen is de keus dan defini,ef.  
Al met al een onvoorziene maar een in de 
ogen van de kerkenraad posi,eve wending 
in het belang van de vitaliteit en 
con,nuïteit van onze gemeente. 

 
Uw komst naar de gemeentebijeenkomst op zondag 3 maart is dus van groot belang. Ik ga er 
dan ook vanuit dat er een grote opkomst zal zijn om uw keus kenbaar te maken. We 
verwachten een start om 11.15 uur als we allemaal zijn voorzien van een kopje koffie. Kunt u 
niet bij de kerkdienst zijn op 3 maart maar wilt u wel de bijeenkomst bijwonen dan is dat 
uiteraard ook mogelijk. 
 
Namens de kerkenraad nodig ik u van harte uit om op deze wijze een belangrijk besluit over 
onze nabije toekomst te nemen. 
 

Jaap van den Hoek 
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